
Beboer- og pårørenderådsmøde den 30. august 2021,  

kl. 16-18 i Dragørstuen, Enggården. 

 

Tilstede: Ditlev Wærling, Per Faldborg Olesen, Leif Ingersholm, Lisa Broberg, Annette 

Jørgensen, Anita Anemone Ernst, Annette Petersen, Christina Müller, Ole Andersen, Joan 

Marie Aastrand-Jørgensen.  

Afbud: Charlotte Weihrauch, Pia Dahl 

Referent: Joan M. Aastrand-Jørgensen 

Dagsorden: 

1. Godkende referat af den 22/6-2021 – Godkendt. 

2. Velkomst ved Ditlev, Afsked med Annette og velkommen til nye medlemmer – Farvel 

og stort tak til Annette Jørgensen og velkommen til Anita og Annette, som begge har 

pårørende i afdeling B. Præsentations runde. 

3. Valg af næstformand – Der orienteres om, hvilke opgaver der ligger i at være 

næstformand. Lisa Broberg er valgt. 

4. Orientering ved Ole Andersen, bl.a. personalesituationen, økonomi, mm. – Der er ved 

at blive mere normale tilstande og personalesituationen er stabil. Men i sommerperioden 

har det været meget svært at få vikarer til at dække for vores faste personale på 

sommerferie, så det faste personale har taget ekstra vagter og har haft meget travlt i 

sommerperioden. 

Vi forventer at overholde økonomien i år og afventer budgetforhandlingerne for næste år. 

Vi afventer evt. rammebesparelse, som bliver besluttet i løbet af de næste måneder. Der 

bliver forhandlet på Rådhuset op til flere gange om ugen. Vi har søgt om at få budget til en 

aktivitets/frivillig koordinator og kvalitets sygeplejerske.  

Vi har friholdt en lederstilling, som sandsynligvis bliver vedtaget i forhold til besparelse. 

Der er et stort byggeprojekt i gang i Daghjemmet, hvor taget er ved at bliver udskiftet. 

Dette kan give genre ved indgangen på Strandjægervej 17. 

Brandsikringen i afdelilng A, B, C og MTO. er færdig, og vi arbejder på at gøre køkkenerne 

lidt mere hyggelige. Der bliver indkøbt nye lamper og billeder til væggene. 

Der bliver efterspurgt at møde lederne ved indflytning, og det bliver foreslået at afholde et 

kaffe møde en gang om mdr. for nye beboere og pårørende. 

5. Orientering om nationale puljer og brugen heraf – Der er en pulje på 400.000 kr. om 

året, til aktiviteter. Ligeledes er der en pulje for at Genoprette sociale kontakter, hvor der er 

lidt penge tilbage fra sidste år, som er overført. Der er også en pulje til Stimuli af 

oplevelsesindustrien, hvor vi planlægger at beboerne skal ud at spise lokalt. Nogle af 



pengene er brugt til de to fester der er afholdt i uge 33 og var en stor succes. Der kommer 

to koncerter i efteråret, hvor Keld og Hilda kommer i oktober og Birthe Kjær kommer i 

november. Der kommer mere information, når vi nærmer os. 

Leif orientere om den gamle klippekort ordning, som var et tilbud til den enkelte beboere. 

Den eksisterer endnu, men er i Dragør lavet om til puljen for aktiviteter med et tilbud til 

grupper. 

6. Aktiviteter og rehabiliteringsindsatsen i Enggården - Annie Madsen skulle have 

deltaget ved dette punkt, men Ole har valgt at skubbe dette punkt til næste gang. Det 

drøftes om emnet forsat er relevant, og det besluttes, at det er det. 

I kommunen har vi en ny strategi i forhold til rehabilitering, og vi har et særligt fokus på bla. 

indflytningssamtalen.  

Der bliver givet nogle eksempler på, hvordan indflytningssamtalerne har foregået, og der 

er mulighed for forbedring. Vi aftaler at arbejde videre med denne og sender materialet 

med ud med referatet. 

7. Spørgsmål fra medlemmer –  

- Der bliver spurgt ind til, hvordan der bliver orienteret i forhold til dødsfald. Det bliver 

foreslået at der holdes et minuts stilhed og et glas portvin for den afdøde. 

- Der bliver spurgt ind til om, der er søgt til pulje ” Hjemlighed på plejehjem”, Ole lover at 

undersøge, om den er søgt. Råder ønsker at se ansøgningen, hvis der er søgt. Gode 

ideer vedr. denne pulje, sendes til Joan på mail: Joana@dragoer.dk 

- Der spørges ind til om muligheden for en fast plejehjemslæge. Politisk har der ikke været 

et ønske om dette, men det vides ikke, hvad hindringen er pt. Det bliver bragt videre til 

politikkerne. Der vil dog forsat være frit lægevalg. 

- Leif informerer om status på det tidligere spørgsmål vedr. den store vandregning. Leif har 

sendt et brev til KAB vedr. dette. Der er rykket for svar, men endnu ikke kommet et svar. 

Der er gensendt en mail og rykket for svar, ligeledes har Ole rykket for svar. Leif tilbyder at 

komme med et oplæg vedr. at være lejer i KAB til næste møde. Dette forslag tages i mod 

af rådet. 

8. Emner til fremtidige møder –  

- Magtanvendelse v/ Annie Madsen. 

- Indflytningssamtalen 

9. Næste møde – 23. november 2021 kl 16-18 

Ditlev Wærling/ Ole Andersen 
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